
Z á p i s  
z 19. zasedání Akademického senátu UHK dne 26. září 2007  

 
Přítomni: Ing. Radocha, dr. Brandejs, Mgr. Lounek, Ing. Dittrichová, Ing. Feltl, 
doc. Hruška, dr. Maněnová, dr. Joukl, dr. Kühnová, J. Němeček, Mgr. Málek, 
dr. Musilová, R. Kysilková, K. Marková, B. Stoklasová, P. Vránková, L. Zilvarová, 
J. Kubíček, dr. Mervart, R. Šimek 
Omluveni: Ing. Čech 
Hosté: doc. Mikulecká, prof. Bílek, doc. Jedličková, Ing. Klik, doc. Jehlička, 
Ing. Bednářová, dr. Grulich, Mgr. Tikovský, Ing. Hejčlová, Bc. Mrkus, Mgr. M. 
Hromadová., Mgr. Z. Hromadová. 
 
 
Průběh zasedání řídil předseda AS UHK Ing. Karol Radocha, který členům senátu 
předložil níže uvedený program jednání k vyjádření.  
 

1. Aktualizace Dlouhodobého záměru UHK na rok 2008 
2. Různé 
 

Všichni přítomní s navrženým programem zasedání vyslovili souhlas.   
 
 
Ad 1) Aktualizace Dlouhodobého záměru UHK na rok 2008 
 
 
Doc. Mikulecká a prof. Bílek seznámili členy senátu s obsahem jednotlivých bodů 
aktualizace Dlouhodobého záměru UHK. 
 
V následně otevřené diskusi představila doc. Mikulecká svůj návrh strukturace 
univerzity, který byl vytvořen na základě jednání v kolegiu rektorky. Úvahy  
o strukturaci byly ovlivněny následujícími vnějšími okolnostmi: 
  

•         snižuje se nárůst počtu financovaných studentů, 
•         v roce 2006 dosáhl podíl počtu poprvé zapsaných na VŠ cca 56% 

příslušné věkové skupiny, odhad pro rok 2007 činí cca 60%, 
•         v roce 2010 dojde k výraznému poklesu populační křivky, 
•         operační programy EU podporují technické a přírodovědné vzdělávání.  

  
Rektorka UHK dále provedla srovnání pozic pedagogických fakult na jednotlivých 
univerzitách. Vyplývá z něj, že UHK má nejnižší počet fakult, v jejím svazku 
neexistuje ani žádný vysokoškolský ústav. Naopak, počet studijních programů PdF 
výrazně převažuje průměrný počet programů realizovaných na pedagogických 
fakultách, počet studentů PdF tvoří 65 % všech studentů univerzity, což je zdaleka 
největší podíl indikující potenciál fakulty k dělení ve prospěch vzniku nových fakult. 
  
 
 
 
 
  



Varianta strukturace dle návrhu PdF 
  
Vedení PdF dle svého vyjádření směřuje ke vzniku nových fakult. Fakultou podaný 
návrh se vyjadřuje k založení jedné možné, a to k Fakultě přírodovědných studií (dále 
jen FPS) s horizontem vzniku kolem roku 2010.  
  
FPS by garantovala programy - Bc: Aplikovaná matematika, Bc: Biologie, Bc: Fyzika, 
Bc: Specializace v pedagogice - a realizovala výuku učitelských oborů pro PdF. 
Fakultu by tvořily katedry fyziky a informatiky, biologie, chemie, technických 
předmětů a matematiky a Dopplerův ústav.       
  
Správní rada požadovala alternativní varianty, rektorka UHK proto navázala na 
podklad PdF a předkládá další možnosti. 
  
Varianta rektorky UHK – vznik FPS  
 
Doc. Mikulecká původně rozpracovala variantu předloženou vedením PdF, a to 
návrhem přesunu strukturovaných bakalářských nově akreditovaných oborů se 
zaměřením na vzdělávání na „odborné specializované fakulty“, tedy na FPS a na 
FHS, a ponechání na ně navazujících učitelských magisterských oborů na PdF. 
Možný termín změny je 1. 9. 2008. Případným zpožďovacím faktorem jsou však 
nejasnosti kolem zahájení OP VaVpI. Tímto opatřením by FPS získala navíc 234 
přepočtených studentů. Děkan PdF však svým dopisem označil tuto variantu za 
naprosto nepřijatelnou.  
  
Varianta rektorky UHK – posílení FHS 
  
A) Posílení bude docíleno přesunem Katedry sociální práce a sociální politiky PdF na 
FHS, tj. 350 studentů. Na všech univerzitách, kde existuje relevantní fakulta, není 
soc. politika a soc. práce na PdF.  
  
B) Přesun na FHS se bude týkat také Katedry sociální patologie a sociologie PdF.  
  
C) Přesun na FHS se bude týkat pouze Katedry sociální patologie a sociologie PdF.  
  
V diskusi vystoupil doc. Hruška a předložil připomínky k  Aktualizaci Dlouhodobého 
záměru a návrh do usnesení: „Doporučuje se ustavit ad hoc komisi AS UHK po 
jednom zástupci rektorátu, vedení AS UHK, členů-učitelů fakult v UHK, jež by do 
krátkého času (cca týdne apod.) prostudovala další podklady a navrhla závěrečné 
usnesení AS UHK k „Aktualizaci Dlouhodobého záměru“. 
 
Doc. Mikulecká reagovala informací, že schvalovací proces byl nastartován až v září. 
Diskuse v kolegiu rektorky je zaznamenána v zápisech  přístupných na webu UHK.  
 
Dále v diskusi vystoupil doc. Jehlička, který podporuje vznik nové „Přírodovědecké 
fakulty“, ale s jiným názvem. Fakulta by působila servisním způsobem pro PdF se 
zaměřením na vědecko-odbornou činnost (velice dobrá nyní je na Katedře fyziky  
a informatiky a Katedře chemie). PdF rovněž plánuje vytvoření centra výtvarné 
kultury. 
 



Mgr. Málek poukázal na to, že chybí nějaké zařízení (prostory) na setkání pedagogů 
a studentů, příp. galerie. Prof. Bílek navrhl zapojit do této myšlenky VŠ koleje (jejich 
prostory). 
 
Velice diskutovaná byla otázka dislokace; dr. Khünová vystoupila proti přestěhování 
Katedry matematiky PdF, ale Ing. Klik a Ing. Radocha upozornili, že s ohledem na 
smlouvu subjektů UHK o využití prostor univerzity po dostavbě FIM náleží rozhodnutí 
o tomto dislokačním kroku PdF a odkázali na diskusi v AS PdF. 
 
Dále k Aktualizaci Dlouhodobého záměru: 
 
Ing. Dittrichová požádala o nahrazení slova „popularizace“ (Podpora popularizace 
vědecké činnosti) slovem „prezentace“. 
 
Doc. Hruška, který  požadoval vytvořit jednorázovou komisi pro posouzení 
Aktualizace Dlouhodobého záměru UHK od svého původního záměru odstoupil. 
 Prof. Bílek a Mgr. Lounek vznik komise nevylučují. Byla by to jedna z dalších komisí 
AS UHK a spolupracovala by s prorektorem pro strategii a rozvoj. Doc. Hruška byl 
požádán, aby připravil návrh složení, činnosti a zaměření této komise pro některé 
další jednání AS UHK. 
 
Po diskusi senát přistoupil k hlasování o schválení Aktualizace Dlouhodobého 
záměru UHK na rok 2008 v předloženém znění.  
 
Hlasováno: 
 
pro: 17, proti: 0, zdržel se: 1. 
 
Závěr: Aktualizace Dlouhodobého záměru UHK na rok 2008 byla schválena. 
 
Dále akademický senát hlasoval o souhlasu se zahájením procesu rozvoje struktury 
UHK ve smyslu doporučení Správní rady UHK ze dne 24. 9. 2007. 
 
Hlasováno: 
 
pro: 18, proti: 0, zdržel se: 0. 
 
Závěr: Zahájení procesu rozvoje struktury UHK bylo schváleno. 
 
 
2. Různé 
 
Mgr. Málek poukazuje na skutečnost, že Katedře výtvarné kultury PdF nebudou stačit 
prostory Regiocentra Nový pivovar.  
 
Ing. Bednářová vznesla dotaz, zda PdF bude muset uvolnit poslední patro bud. č. 5. 
Reagoval prof. Bílek informací o  právě zpracovávaném konceptu komplexní 
dislokace, který bude předmětem dalšího jednání.  
 



Mgr. Lounek upozorňuje na nutnost vyhlášení nových voleb do Akademického 
senátu UHK. Zároveň navrhuje setkání stávajícího akademického senátu na 
neformální půdě. 
 
 
 
Usnesení: 
 
Akademický senát UHK  
 

1. Schvaluje:  
 

• Aktualizaci Dlouhodobého záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné, 
vývojové, umělecké a další tvůrčí činnosti UHK na rok 2008 
v předloženém znění 

• Zahájení procesu rozvoje struktury UHK ve smyslu doporučení Správní 
rady UHK ze dne 24. 9. 2007 v předloženém znění. 

 
 
 
Usnesení bylo schváleno jednomyslně.  
 

 
Ing. Karol Radocha, Ph.D., v.r.  

                                                                                             předseda AS UHK 
 
 

 
 
V Hradci Králové dne 26. září 2007    
Zapsala: Iveta Vondráčková  
 
         
 
 


